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Z á p i s n i c a 

z 1. valného zhromaždenia Učenej spoločnosti SAV 

dňa 26.9.2007 
 

 

Prítomní: 

Riadni členovia:  V. Bauer, D. Berek, V. Bezák, T. Bleha, V. Bužek, F. Čiampor, 

                             P.Gemeiner, D. Ježová, I. Klimeš, J. Koppel, Š. Luby, J. Michalík, 

                             J. Noga, J. Pastorek, A. Pázman, K. Pieta, V. Porubčan, A. Ruttkay, 

                             V. Sládek, S. Štolc, S. Takács 

 

Emerit. členovia: Č. Altaner, V. Bystrický, P. Duhaj, B. Frankovič, M. Gerová, F. Hanic,  

                             F. Hindák, R. Kittler, T. Kolník, J. Krempaský, V. Krupa, R. Kvetňanský, 

                             B. Lichardus, O. Markovič, J. Plesník, I. Ruttkay-Nedecký,  A. Ziegelhöffer 

 

Ospravedlnení: 

Riadni členovia:  P. Baláž, P. Biely,  A. Dvurečenskij, M. Novák, J. Rovenský, 

                            J. Sládek, J. Slezák, P. Šajgalík 

 

Emerit. členovia:  O. Erdelská, L. Macho, M. Vigaš 

 

Neprítomní: 

Riadni členovia:  J. Bakoš,  L. Bukovský, V. Farkaš, J. Hromkovič,  D. Kováč,  

                            O. Ovečková, E. Šeböková, I. Tvaroška  

 

Emerit. členovia: L. Borecký, P. Brunovský, J. Doruľa, J. Jakubík, P. Langer, M. Polák,  

                             B. Riečan, J. Tibenský 

 

P r og r a m : 

1. Otvorenie 

2. Doplňovacie voľby do Rady Učenej spoločnosti SAV (UčS) 

3. Príprava volieb nových členov UčS  

4. Návrh na zmenu Štatútu UčS (čl. VI – valné zhromaždenie UčS SAV) 

5. Diskusia  

6. Záver 

 

 

Ad 1) 

 Zasadnutie otvoril a viedol predseda UčS prof. MUDr. Fedor Čiampor, DrSc. Privítal 

prítomných členov a verejným hlasovaním uskutočnil voľbu Mandátovej komisie. Na základe 



správy  predsedu Mandátovej komisie prof. MUDr. V. Bauera, DrSc. konštatoval,  že 1. valné 

zhromaždenie UčS je uznášaniaschopné. 

 

Ad 2) 

 Na základe verejného hlasovania predseda UčS vymenoval Volebnú komisiu pre 

doplňovacie voľby do Rady UčS v zložení: doc. MUDr. S. Štolc, DrSc., - predseda komisie, 

MUDr. M. Gerová, DrSc., Ing. A. Ziegelhöffer, DrSc.- členovia komisie. Oboznámil členov 

UčS s kandidátnou listinou, na ktorej boli uvedení traja kandidáti: prof. MUDr. Viktor Bauer, 

DrSc., doc. Ing. Dušan Berek, DrSc. a doc. MVDr. Juraj Koppel, DrSc.  

Na základe výsledkov tajného hlasovania predseda Volebnej komisie doc. MUDr. S. 

Štolc, DrSc. oboznámil plénum, že z 38 voliacich členov všetky hlasy boli platné. Doc. 

MVDr. Juraj Koppel, DrSc. získal 28 hlasov, doc. Ing. Dušan Berek, DrSc. získal 24 hlasov 

a prof. MUDr. Viktor Bauer, DrSc. získal 23 hlasov. Do Rady UčS boli zvolení doc. MVDr. 

Juraj Koppel, DrSc. a doc. Ing. Dušan Berek, DrSc. 

 

Ad 3) 

 Predseda UčS informoval členov o návrhu Rady UčS pripraviť voľby nových členov 

UčS. Harmonogram volieb predpokladá výzvu do konca novembra 2007, hodnotenie 

prihlásených a výber garantov do konca januára 2008 a valné zhromaždenie UčS spojené 

s voľbami nových členov vo februári 2008.  

Členovia UčS  verejným hlasovaním súhlasili s uvedeným návrhom. 

K tomuto bodu sa uskutočnila rozsiahla diskusia, ktorá bola tematikou zameraná na 

dva okruhy. Prof. RNDr. V. Bužek, DrSc. svojim samostatným vystúpením uviedol význam 

a postavenie UčS v spoločnosti a vo vzťahu k vládnym a národným organizáciám. 

 UčS si nenašla v spoločenskom živote takú vážnosť a opodstatnenie, aké jej členovia 

predpokladali a aké by si zaslúžili. Vzhľadom k tomu, že UčS je zo zákona čestným orgánom 

zriaďovaným Slovenskou akadémiou vied a nemá žiadne konkrétne právomoci, je 

problematické od vládnych a národných orgánov očakávať, že budú využívať jej vedomostnú 

kapacitu na pripomienkovú a poradenskú kapacitu s plnou vážnosťou. Predseda UčS opätovne 

informoval členov o svojej návšteve spolu s predsedom SAS prof. Dr. I. Hubačom, DrSc. 

u premiéra SR.  Konštatoval, že všetko je na úrovni vyslovenej podpory a chápania, ale na 

žiadnych reálnych krokoch.  

Druhý okruh diskusie sa týkal zvýšenia nárokov na kvalitu prijímaných nových členov 

UčS. Termín DrSc. a viac, uvedený v štatúte, nie je dostatočne konkrétny a nezaručuje kvalitu 

vo vyjadrení „a viac“.  Členovia UčS naviac konštatovali, že aj kritériá na získanie vedeckej 

hodnosti DrSc. nie sú vo všetkých vedných kategóriách dostatočne „tvrdé“. 

Predseda UčS navrhol, že Rada UčS SAV sa bude týmito diskusnými podnetmi 

zaoberať a pripraví pre členov UčS alternatívne návrhy, ktoré by mali zabezpečiť kvalitný 

a náročný výber nových členov UčS do volieb na nasledujúcom valnom zhromaždení UčS. 

 

Ad 4) 

Predseda UčS informoval členov o návrhu zmeny Štatútu UčS SAV v bode  

 „ hlasovanie“. Členovia UčS verejným hlasovaním odsúhlasili zmenu štatútu pre možnosť 

hlasovania Per rollam, okrem aktov volieb nových členov UčS a členov Rady UčS. 

 

Ad 5) 

 Podstatná časť diskusie sa uskutočnila v bode 3. Na otázku členov, aký je stav 

spojenia UčS SAV so SAS predseda informoval, že predpoklad fúzie do budúcnosti nie je 

reálny, nakoľko by si to vyžadovalo novelu Zákona o SAV, alebo návrh nového Zákona 

o jednej UčS pre SR. 



 

Ad 6) 

V závere prof. Čiampor poďakoval všetkým za účasť na valnom zhromaždení UčS. 

 

 

 

 

                                                                   prof. MUDr. Fedor   Č i a m p o r  , DrSc., v.r. 

                                                                                       predseda UčS SAV 

 

 

 

 

 

Zaznamenal:   F. Čiampor 

 

 

 

 

Bratislava  15.10.2007 

 

 

 


